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TILLEGG TIL TIDL. TILSENDT HØRINGSUTTALELSE REGIONAL PLAN 

RONDANE – SØLENKLETTEN. 

 

Etter å ha drøftet uttalelsen med fagfolk og familie ønsker vi nå å komme med en 

tilleggsuttalelse. 

Som nevnt i forrige mail har Smuksjøseter eksistert i ca. 60 år. At vi nå skal inn i sone 1 er 

helt uakseptabelt. Vi forventer at stedet skal ligge i samme sone som Høvringen. 

Det er der vi alltid har hørt til. Gjestene der bruker jo vårt område til rekreasjon og velvære 

sommer som vinter. Det er vanskeligheter nok i næringen i dag. Fra år 2000 og fram til i dag 

har trafikken på Høvringen gått ned med 26 %. Virkelig alvorlig. Og store hotellbedrifter 

rundt Rondane på salg. Hvorfor? I følge ”Fjellteksten” legger regjeringen opp til økt 

verdiskapning og utvikling av reiseliv i tilknytning til nasjonalparker og verneområder. Etter 

vår mening er det det motsatte som skjer. 

Representant fra reiselivet som deltok i scenarioarbeidet i Sel Kommune er på ingen måte 

enig i den form uttalelsen har. Her blir det påstått at en del av ordlyden ikke har vært 

drøftet. Eller kommet til senere. 

I den godkjente forvaltningsplanen har Smuksjøseter en vei inn. Den har vært brøytet når 

forholdene for beltebil har vært umulige. Vanligvis slutter brøyting ved nyttår. Smuksjøseter 

har en klar profil på at om vinteren skal gjestene transporteres inn med beltebil. Hvor lenge 

bilene som er fra 60 og 70 tallet kan eksistere er umulig å si. Om neste generasjon går til det 

nesten umulige skrittet og overta vet vi ikke om de vil fortsette på samme måten. Derfor 

skal veien ha de rettigheter som er nedfelt i forvaltningsplanen. Der ligger 

også vår rett til å kjøre beltebil. 



Og igjen kommer et sterkt ønske om en konsekvensutredning for vår næring. Da får vi sett 

på balansen mellom villrein og turisme. Og det påbegynte prosjektet med radiomerking av 

villrein bør utvides og bli så bra at vi på vår PC kan se hvor villreinen er og dermed ikke 

anbefale våre gjester å gå dit. Det er ingen konfliktsituasjon mellom villrein og turisme da de 

følger godkjente stier og oppkjørte løyper. 

 

Villrein er snart et ”skjellsord” blant mange av bygdas innbyggere. Først nasjonalparken i 

1962, så fylkesdelplan for Rondane, så verneplanen for Rondane, så forvaltningsplan for 

Rondane og nå regional plan for Rondane – Sølenkletten. Nå må ”FJELLTEKSTEN PÅ 

BORDET”. 

Da er det til slutt å håpe på en plan som også tenker litt på arbeidsplasser og bosetting i et 

lokalsamfunn. Og med levelige vilkår i fjellet! 

 

Med vennlig hilsen 

Smuksjøseter Fjellstue 

 

Roar Skaugen 

 

 

Også sendt pr. mail til: olav.talle@oppland.org  27.01.11. 
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